
Sida 1 (70) 

 

Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunstyrelsens protokoll onsdagen den 25 
augusti 2021 

Plats och tid  

Bergius, Stationsgatan 12, klockan  13:00-16:55. 

Paragrafer 

213-246 

Justeringsdag  

31 augusti 2021 

Underskrifter 

 

 

.............................................................…… 

Erik Pelling, ordförande 

 

 

.............................................................…… 

Fredrik Ahlstedt, justerare 

 

 

.............................................................…… 

Lars Niska, sekreterare 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2021-08-25 
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Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 

Fredrik Ahlstedt (M), 2:e vice ordförande, närvarar på distans 

Mohamad Hassan (L), 1:e vice ordförande, närvarar på distans 
Asal Gohari (S), närvarar på distans 
Therez Almerfors (M), närvarar på distans 

Erik Dagnesjö (S), närvarar på distans 
Christopher Lagerqvist (M), närvarar på distans 

Eva Christiernin (S), närvarar på distans 
Ulrik Wärnsberg (S), närvarar på distans 
Stefan Hanna (-), närvarar på distans 

Simon Alm (-), §§ 216-231, 233-246, närvarar på distans 
David Perez (SD), tjänstgörande ersättare §§ 213-215, 232, närvarar på distans 

Rickard Malmström (MP), närvarar på distans 
Tobias Smedberg (V), närvarar på distans 

Jonas Segersam (KD), närvarar på distans 
Hanna Victoria Mörck (V), närvarar på distans 

Ej tjänstgörande ersättare 

Maria Patel (S), närvarar på distans 

Mats Gyllander (M), närvarar på distans 

Helena Hedman Skoglund (L), närvarar på distans 
Linda Eskilsson (MP), närvarar på distans 

Madeleine Andersson (M), närvarar på distans 

Pavlos Cavelier Bizas (S), närvarar på distans 
Jonas Petersson (C), närvarar på distans 
Helena Nordström Källström (MP), närvarar på distans 
Karolin Lundström (V), närvarar på distans 

David Perez (SD), §§ 216-231, 233-246, närvarar på distans 
Eva Moberg (KD), närvarar på distans 

Övriga närvarande 

Lars Niska, kommunsekreterare 
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Övriga närvarande på distans 

Joachim Danielsson, stadsdirektör. Ingela Hagström, utvecklingsdirektör. Ola 
Hägglund, ekonomidirektör. Christian Blomberg, stadsbyggnadsdirektör. Marta Tiberg, 
kommunikationsdirektör. Åsa Nilsson Bjervner, avdelningschef. Christian Dahlmann, 

enhetschef. Lena Grapp, stadsjurist. Gustaf Wall, kommunjurist. Isabelle Waldenvik, 

kommunikatör. Susanne Eriksson (S), politisk stabschef. Ida Harju Håkansson (S), 

Annica Nordin Söderberg (S), Sara Hägerström (M), Sara Elingfors (M), Dawn Anthony 
(V), Julia Persson (V), Nathalie Berggren (L) och Niklas Hjelm Smith (L), politiska 
sekreterare. 
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§ 213 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att fastställa föredragningslistan med tillägg av beslutsärendet 

Exploateringsavtal med Urbanica AB avseende del av fastigheten Fullerö 21:66. 
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§ 214  

Översyn av boendeformer inom 
äldreomsorgen 

KSN-2021-02143 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att uppdra till kommunledningskontoret och vård- och omsorgsförvaltningen 

att utreda hur kommunens rådighet över etableringen av särskilda boenden 
kan stärkas och hur det växande ekonomiska underskottet till följd av tomma 

platser i äldreomsorgen ska hanteras, 
2. att utredningen ska ha som utgångspunkt att värna individens rätt att välja 

boende och en mångfald bland särskilda boenden, 

3. att utredningen ska belysa för- och nackdelar utifrån ett ekonomiskt-, 

kvalitets-, valfrihets- och planeringsperspektiv avseende boenden i egen regi 
och de som är upphandlade i enlighet med lagen om valfrihetssystem (LOV) 
och lagen om offentlig upphandling (LOU), 

4. att utredningen även ska studera hur en mellanboendeform, t.ex. 
trygghetsboende, kan möta individernas efterfrågan och komplettera 

omsorgserbjudandet till de äldre invånarna och hur sådana boendeformer 
påverkar efterfrågan på särskilt boende, 

5. att utse kommunstyrelsens arbetsutskott tillsammans med partiernas 

gruppledare i äldrenämnden till styrgrupp för utredningen, samt  

6. att utredningen ska återrapporteras till kommunstyrelsen och äldrenämnden 
senast december 2021. 

Sammanfattning 

Mot bakgrund av den, under de senaste åren, ökade överkapaciteten av platser inom 
särskilt boende för äldre, föreslås kommunstyrelsen att uppdra till 
kommunledningskontoret och vård- och omsorgsförvaltningen att utreda hur 

kommunens rådighet över etableringen av särskilda boenden kan stärkas och hur det 
växande ekonomiska underskottet till följd av tomma platser i äldreomsorgen ska 

hanteras. Utredningens ska ha som utgångspunkt att värna individens rätt att välja 

boende och en mångfald bland särskilda boenden. Kommunstyrelsens arbetsutskott 

tillsammans med partiernas gruppledare i äldrenämnden föreslås att utses till 
styrgrupp för utredningen. 
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 augusti 2021 § 244 

• Tjänsteskrivelse daterad 30 juli 2021 

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M), Jonas Segersam (KD), David Perez (SD) och Stefan Hanna (-) yrkar: 
att ärendet återremitteras. 

Tobias Smedberg (V) och Eva Christiernin (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Stefan Hanna (-) yrkar i första hand: 

(1) att uppdra till Äldrenämnden och dess vård- och omsorgsförvaltning att utreda hur 

kommunens rådighet över etableringen av särskilda boenden kan stärkas och hur det 
växande ekonomiska underskottet till följd av tomma platser i äldreomsorgen ska 

hanteras,  

(2) att utredningen ska ha som utgångspunkt att värna individens rätt att välja boende 

och en mångfald bland särskilda boenden,  
(3) att utredningen ska belysa för- och nackdelar utifrån ett ekonomiskt-, kvalitets-, 

valfrihets- och planeringsperspektiv avseende boenden i egen regi och de som är 

upphandlade i enlighet med lagen om valfrihetssystem (LOV) och lagen om offentlig 

upphandling (LOU),  
(4) att utredningen även ska studera hur en mellanboendeform, t.ex. trygghetsboende, 
kan möta individernas efterfrågan och komplettera omsorgserbjudandet till de äldre 

invånarna och hur sådana boendeformer påverkar efterfrågan på särskilt boende,  

(5) att utredningen ska återrapporteras till kommunstyrelsen senast december 2021. 

Stefan Hanna (-) yrkar i andra hand avslag till arbetsutskottets förslag. 

Erik Pelling (S) yrkar:  

att ändra arbetsutskottskottets sjätte att-sats till: 
att utredningen ska återrapporteras till kommunstyrelsen och äldrenämnden senast 
december 2021. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först återremissyrkande mot ärendets avgörande idag och finner att 
ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande ställer därefter Stefan Hannas (-) ändringsyrkanden mot avslag och finner 

att kommunstyrelsen avslår desamma. 
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Ordförande ställer därefter Erik Pellings (S) ändringsyrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer slutligen arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Christopher Lagerqvist (M) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget yrkande med motiveringen: 

De som är i behov av äldreomsorg ska kunna välja det boende som passar dem själva 
bäst och där de känner sig som tryggast. Uppsala kommun bör i första hand tillämpa LOV 

så att fler privata aktörer kan bli leverantörer av välfärdstjänster till kommunen. Så ökar 
också chansen att varje individ kan hitta ett boende som passar just dem. 

Moderaterna vill att utredningen ska värna om individens rätt att välja boende och 
fokusera på hur kommunen kan utveckla LOV-systemet i Uppsala där merparten av de 

särskilda boendena ska omfattas av ersättningsmodellen oavsett huvudman. Vidare bör 
utredningen titta på i vilka särskilda fall som LOU-upphandling (konkurrens eller 

direktupphandling) ska användas. Ansvarsfördelningen mellan KS och ÄLN avseende 

”Trygghetsboenden” och då i första hand utifrån marktilldelningsperpektiv, måste 
klargöras och en modell med hur ett samarbetsorgan med leverantörerna/egen regi kan 
tillskapas bör utredas. Denna modell ska syfta till att stärka planering, kvalitet, valfrihet 

och organisation inom ramen för de avtal som tecknas för LOV. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 

Grundläggande är det bra att göra en översyn av äldreomsorgen för att öka kunskapen 

för framtida beslut. Som det är nu har vi tre olika system för särskilda boenden, LOV, LOU 
och egen regi. Det finns också en brist på trygghetsboenden, och vi behöver utveckla 

dessa mellanboendeformer för att undvika onödiga inflyttningar till särskilda boenden. 

Förslaget behöver dock preciseras för att det inte ska framstå som att syftet med 
förslaget är att avskaffa LOV som är ett bra system både för att få fram nya boenden (de 
flesta kommuner – som saknar LOV - har brist på platser), och för att öka valfriheten för 
de äldre själva. Man behöver också tydliggöra att den kanske viktigaste åtgärden är att 

beskriva och identifiera hela kostnaden för våra boenden i egen regi, så att vi också ska 

kunna vidta åtgärder för att anpassa volymen efter behovet. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkande med 
motiveringen: 
På ett tydligt sätt bekräftas än en gång att Uppsala kommun idag inte styrs av ett så 
kallat ”mittenstyre” utan av en politiskt vänsterorienterad ledning. Vänsterpartiets 

kommunalråd Tobias Smedberg är tydlig med att detta ärende är en av många 

konsekvenser av att de ingår i S, L och MPs lokala regeringsunderlag. I beslutsunderlagen 
uttrycker Smedberg bland annat att ärendet är ”… en angelägenhet som borde 
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välkomnas av samtliga partier.” Förutom att ärendet vittnar om att Uppsala har ett 
vänsterstyre visar också detta ärende den typiskt Vänsterpartistiska respektlösheten mot 
ett decentraliserat styre där olika enheter och invånarna får så stor egen rådighet som 

möjligt. Det råder ingen tvekan om att det är Äldrenämnden som äger denna fråga och 
som har ansvaret för de frågeställningar och eventuella förändringsbeslut som bedöms 
nödvändiga. 

De senaste årens ökade överkapacitet av platser inom särskilt boende för äldre är inte 

förvånande eftersom kommunen brister i sin gemensamma planering av kapacitet för 
särskilda boenden som inkluderar privata aktörer samt då Covid-19 pandemin kraftigt 

påverkat efterfrågan. Även kommunens hårda krav för att få ett biståndsbeslut om plats 
på ett särskilt boende bidrar också att beläggningen inte är högre. Som alltid är det klokt 

att arbeta tillsammans med samtliga leverantörer av särskilda boenden för att försöka 
hantera både kvalitetsaspekter samt faktumet att samtliga leverantörer idag drabbas 

ekonomiskt av låga beläggningsgrader. 

Särskilt yttrande 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande: 

Detta beslutsärende är ett resultat av en budgetöverenskommelse mellan Vänsterpartiet 
och mittenstyret, men som borde välkomnas av samtliga partier. Uppsala är en av 

mycket få kommuner i landet som använder sig av LOV inom särskilda boenden för äldre. 

Anledningen till att denna frihet för privata aktiebolag att etablera äldre boenden precis 

när, var och i hur stor eller liten utsträckning de själva önskar är så impopulär i landets 
kommuner är för att LOV inom särskilda boenden är mycket kostnadsdrivande och 
fråntar kommuner rådighet över utbyggnadstakten av äldreboenden. I Uppsala kommun 

har vi i nuläget över 300 tomma äldreboendeplatser och en fortsatt LOV-drift kommer 
innebära merkostnader om flera hundra miljoner kronor kommande år. Pengar som 

behövs för att rusta upp vår välfärd. Vänsterpartiet anser att privata riskkapitalister och 

marknadsstyrning inte hör hemma inom äldreomsorgen överhuvudtaget. Men även den 

som av någon anledning anser att äldreomsorgen är till för aktieägare och inte till för de 

äldre måste inse att just LOV som upphandlingsform är ett kostsamt haveri. Vi vädjar till 

högerpartierna att inte vara ideologiskt bångstyriga och istället visa kompromissvilja och 
finna en väg fram som gör att kommunens skattemedel avsedda för äldreomsorg ska 
bidra till just en stärkt äldreomsorg, inte till att finansiera tomma boendeplatser 

uppkomna genom privata företags spekulation. 
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§ 215  

Upphandling av Gränby arena 

KSN-2018-2867 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att inom de av kommunfullmäktige beslutade investeringsramarna för 
anläggningarna vid Gränby sportfält beställa en arena, upprustning av A-hallen 

samt nybyggnation av en ishall för träning från Uppsala kommun Arenor och 
Fastigheter AB i enlighet med föredragningen,  

2. att beställningen ska ha som utgångpunkt att en funktionsupphandling av 

arenan genomförs,  

3. att vid en funktionsupphandling säkerställa att arenan maximalt har samma 
koldioxidavtryck som det tidigare framtagna förslaget för Oktagonen, 

4. att arbetet med framtagandet av funktionsprogram inför upphandling av 

arenan, utveckling av befintlig anläggning och nybyggnation av en ishall för 
träning ska genomföras i tät dialog med föreningslivet, framförallt 

konståknings- och ishockeyföreningarna, 
5. att kommunstyrelsen senast under februari månad 2022 ska få en 

presentation av funktionsprogram och definitiv placering av den nya ishallen, 
samt 

6. att ge Uppsala kommun Arenor och Fastigheter AB i uppdrag att förhandla 

med huvudmannen för IFU arena om ett möjligt gemensamt driftsupplägg av 

de två närliggande arenorna. 

Sammanfattning 

Förslaget innebär att kommunstyrelsen beställer att en funktionsupphandling av 
Gränby arena med likvärdig kapacitet som tidigare förslag och med en ökad 

funktionalitet för evenemang utöver issporter. Vidare innebär förslaget att arenan 
kompletteras med att A-hallen rustas upp för att ha en hög funktionalitet för 

issporterna med en publikkapacitet upp till 2 000 personer. Till detta adderas en ny 

ishall i anslutning till A, B och C-hallen för att öka kapaciteten för issporternas träning. 
Förslaget håller sig inom de av kommunfullmäktige redan beslutade 

investeringsramarna. 
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 24 augusti 2021 § 269 

• Tjänsteskrivelse daterad 20 augusti 2021 

Yrkanden 

Stefan Hanna (-), Fredrik Ahlstedt (M), Jonas Segersam (KD), Erik Pelling (S) och 
Mohamad Hassan (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Stefan Hanna (-) yrkar, med instämmande från Erik Pelling (S): 
(1) att kommunstyrelsen senast under februari månad 2022 ska få en presentation av 
funktionsprogram och definitiv placering av den nya ishallen. 

(2) att ge Uppsala kommun Arenor och Fastigheter AB i uppdrag att förhandla med 

huvudmannen för IFU arena om ett möjligt gemensamt driftsupplägg av de två 
närliggande arenorna. 

Tobias Smedberg (V) yrkar i första hand: 

(1) att ärendet återremitteras så att arenans primära funktion blir ishall med eventarena 
som sekundär funktion. 

Tobias Smedberg (V) yrkar i andra hand: 

(2) att ärendet återremitteras för att ompröva lämpligheten av eventarenans 
lokalisering. 

Tobias Smedberg (V) yrkar i tredje hand: 

(3) att ärendet återremitteras för att remissbehandlas av Uppsalas idrotts- och 

föreningsliv samt sakkunniga. 

Tobias Smedberg (V) yrkar i fjärde hand: 
(4) att frågan ska skickas till kommunfullmäktige för beslut där. 

Erik Pelling (S) yrkar avslag till Tobias Smedbergs (V) yrkanden. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först återremissyrkande mot ärendets avgörande idag och finner att 

ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande ställer därefter Tobias Smedbergs (V) ändringsyrkande (4) mot avslag och 

finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 



Sida 11 (70) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2021-08-25 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

Ordförande ställer slutligen Stefan Hannas (-) tilläggsyrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservation 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för Tobias Smedbergs (V) yrkanden. 

Särskilda yttranden 

Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt yttrande: 
Under behandlingen av förslaget fick vi stöd för att innan beslut om upphandling fattas 

ha en dialog med byggherrar med syfte att få ner kostnaden för projektet. Vikten av detta 
beslut framstår nu som tydligt då det ser ut som att vi skulle kunna få en eventarena till 
samma kostnad som enbart en isarena. Därför är det en bra lösning med en 

funktionsupphandling. 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 

Det har gått väldigt lång tid sedan Uppsalaborna fick löften om en ny ishall för främst 

ishockey och mer kapacitet för konståkning. Det är mycket positivt att arenan återigen 
inriktas på att vara en evenemangsarena som kan användas till mer än ishockey och 

konståkning. En liknande stor investering behöver kunna matchas mot framtida intäkter 
som vida överskrider de intäkter som hockey och konståkning kan inbringa. 

Det är dåligt att det fortfarande inte verkar vara klart vilken definitiv placering arenan 

ska ha. I ljuset av att denna fråga länge dragits i långbänk anser jag det viktigt att 

kommunstyrelsen i beslutet inkluderar ett beslut om när vissa viktiga milstolpar för 
ishallsbygget ska vara uppnådda. Eftersom den ombyggda arenan och den nybyggda 

arenan sannolikt kommer att vara placerade i direkt anslutning till IFU arena anser jag 

återigen att det är viktigt att inkludera ett uppdrag om att föröka få till ett nära 

driftssamarbete mellan den närliggande IFU arenan, den ombyggda arenan och den 
planerade nybyggda arenan. Om det går att hitta nära samarbetsformer mellan dessa 
arenors drift är jag övertygad om att driftsekonomin för båda dessa verksamheter 
kraftigt kan stärkas. Ett nära samarbete mellan dessa arenors förvaltning innebär också 

att Uppsala får en mycket bättre samarbetspart för större arrangemang som kan 

utnyttja hela eller delar av dessa arenors gemensamma kapacitet. 
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§ 216  

Förvärv av bostadsrättslokal 

KSN-2018-2735 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att förvärva en bostadsrättslokal av Region Uppsala i bostadsrättsföreningen 
Riksbyggens Bostadsrättsförening Uppsalahus nr 29 för 32 293 000 kronor, 

samt 
2. att bemyndiga fastighetschefen att ingå köpeavtalet. 

Sammanfattning 

Ärende avser ett förvärv av en bostadsrättslokal från Region Uppsala i syfte att kunna 
genomföra en ombildning av Riksbyggens Bostadsrättsförening Uppsalahus nr 29 till 
en hyresrättsfastighet i enlighet med tidigare beslut i kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 augusti 2021 § 245 

• Tjänsteskrivelse daterad 11 augusti 2021 

Yrkande 

Erik Pelling (S) yrkar: 

att bemyndiga fastighetschefen att ingå köpeavtalet. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter Erik Pellings (S) tilläggsyrkande mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 
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§ 217  

Förlängning av överenskommelse med 
Uppsala Rödakorskrets och stärkt samverkan 
med civilsamhället med anledning av 
coronaviruset 

KSN-2020-01157 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att förlänga befintlig överenskommelse med Uppsala Rödakorskrets 
retroaktivt till och med den 30 september 2021, 

2. att utbetala föreningsbidrag till Uppsala Rödakorskrets om 300 000 kronor för 
åtagandena enligt överenskommelsen, samt 

3. att uppdra till avdelningschef, hållbarhetsavdelningen, 
kommunledningskontorets att underteckna förlängning av överenskommelse.  

Sammanfattning 

Krisledningsnämnden beslutade den 2 april 2020 § 19 att kommunen skulle ingå en 

överenskommelse om samverkan med Uppsala Rödakorskrets om stöd till riskgrupper 
och koordinerande av sociala frivilliginsatser mot bakgrund av utbrottet av 

Coronapandemin. Kommunstyrelsen beslutade att förlänga överenskommelsen att 

gälla till den 31 december 2020 genom beslut i kommunstyrelsen den 10 juni 2020 § 

177. Genom beslut i kommunstyrelsen den 16 december 2020 § 337 förlängdes därefter 
överenskommelsen till den 30 juni 2021. Pandemin har fortfarande omfattande 
konsekvenser i samhället, med bland annat hög och ökande ohälsa bland äldre, 

särskilt de som lever ensamma, och andra åldersgrupper. Vaccineringen av Uppsalabor 

är inte slutförd och det finns fortsatt risk för ökad spridning av Deltaviruset under 
sommaren och framgent. Civilsamhället är en viktig resurs i hanteringen av pandemin 
och dess konsekvenser och i att säkerställa att ingen, särskilt inte de uppsalabor som 
har sämst förutsättningar, lämnas utanför i Uppsala kommun. Kommunstyrelsen 

föreslås därför – och av processtekniska skäl – att retroaktivt förlänga samverkan 
under perioden 1 juli – 30 september 2021. 
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 augusti 2021 § 246 

• Tjänsteskrivelse daterad den 13 juli 2021 

• Bilaga 1, ansökan från Röda Korset om förlängning av samarbetsavtal och 

lägesbeskrivning 

• Bilaga 2, Lägesbeskrivning – indikationer på ökad psykisk ohälsa 

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M), Jonas Segersam (KD) och Simon Alm (-) avslag till arbetsutskottets 
förslag. 

Stefan Hanna (-), Hanna Victoria Mörck (V), Mohamad Hassan (L) och Erik Pelling (S) 
yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M) och Jonas 
Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedt (M) med 

fleras yrkande med motiveringen: 

Vi skrev redan i december 2020 i vår reservation till beslutet då att tilldela Röda Korset 

pengar: 

”Överenskommelsen mellan SKR och MSB om hjälp till personer över 70 och riskgrupper 

att använda civilsamhället i form av Svenska Kyrkan, Röda Korset, Rädda Barnen, 
Stadsmissionerna och Riksidrottsförbundet som aktörer upphörde per 31/10. Den har 

därför inte längre bäring på situationen i Uppsala, och stödet till Röda Korset bör 
avslutas även här. Det är få människor som numera nås av insatserna (inget i underlaget 
beskriver hur många personer som nåtts), och det finns idag andra kanaler för att få mat 

och mediciner levererade hem, vilket gör att det inte finns behov av att satsa 600.000 kr 

av skattepengar till stöd för specifikt Röda Korset. Vi yrkade därför avslag på förslaget.” 
Vi ser inget i underlaget som styrker just Röda Korsets unika roll i Uppsala, och hade 
hellre sett att kommunen hade varit mer aktiv i kontakten med hela civilsamhället än att 
inskränka sig till att ha kontakt med enbart en aktör i det här läget. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
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§ 218  

Samarbetsavtal med Stiftelsen Tryggare 
Sverige 

KSN-2021-01816 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna samarbetsavtal med Stiftelsen Tryggare Sverige för perioden 1 

oktober 2021 till och med 30 september 2022 i enlighet med ärendets bilaga 1, 
samt 

2. att fastställa ersättningen för avtalet med Tryggare Sverige till 300 000 kronor. 

Sammanfattning 

Trygghet och säkerhet i den fysiska planeringen är en högt prioriterad fråga i Uppsala 

kommun. Stiftelsen Tryggare Sverige har tagit fram en standard för arbetet med att 
skapa säkra och trygga livsmiljöer som kallas BoTryggt2030. För att underlätta arbetet 
med att implementera BoTryggt2030 i Uppsala kommun har ett förslag till 

samarbetsavtal mellan Tryggare Sverige och Uppsala kommun tagits fram, se vidare i 
ärendets bilaga 1.   

Enligt avtalet kommer Tryggare Sverige under avtalsperioden att stödja kommunen 
genom aktiviteter som alla relaterar till processtöd för trygghet och säkerhet i fysisk 

planering i enlighet med standarden BoTryggt2030. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 augusti 2021 § 248 

• Tjänsteskrivelse daterad 17 augusti 2021 

• Bilaga 1, förslag till samarbetsavtal mellan Uppsala kommun och Stiftelsen 

Tryggare Sverige 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Erik Pelling (S) och Stefan Hanna (-) yrkar bifall till 

arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 

Särskilt yttrande 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Christopher Lagerqvist (M) lämnar ett 

särskilt yttrande: 
Otryggheten har inte tagit paus under pandemin. Tvärtom har den i många avseenden 

ökat. Vi moderater tänker aldrig acceptera att otryggheten får breda ut sig. I dag är 
Gottsunda utsett till ett av polisens särskilt utsatta områden, präglat av både otrygghet 

och kriminalitet. Förutom polisiära insatser skulle ett nytt helhetsgrepp kring 
stadsplaneringen, i syfte att skapa bostadsområden där fler människor vill bo, vistas och 

mötas, krävas. 
En kommun varken kan eller ska göra allt. Istället ska den som är bäst på något också 

göra det. Därför väckte Therez Almerfors redan 2019 en motion om att Uppsala kommun 

borde ansöka om att Gottsundaområdet ska bli pilotprojekt för Tryggare Sveriges 
utveckling av BoTryggt 2030. Det är såklart positivt att styret väljer att nu lägga fram ett 

ärende om att ingå samarbetsavtal med Tryggare Sverige, men åtgärder måste till 
snabbare. Om Uppsala kommun redan 2019, i enlighet med vår motion, hade ansökt om 
att bli pilotprojekt hade vi kunnat ha ett bättre arbetssätt på plats idag. 
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§ 219  

Deltagande vid stadsmässan H22 samt 
konferensen Urban Futures 

KSN-2021-01828 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att bereda möjlighet för kommunstyrelsens arbetsutskott att delta på 

konferensen Urban Futures samt besöka stadsmässan H22 City Expo den 1 – 3 
juni 2022.  

Sammanfattning 

Konferensen Urban Futures är en internationell konferens på temat hållbara städer. 
Den 1–3 juni 2022 arrangeras Urban Futures i Sverige för första gången då Helsingborg 

står värd.  

H22 City Expo är en internationell stadsmässa som arrangeras i Helsingborg den 30 maj 
– 3 juli 2022. Under H22 City Expo sätts fokus på hur städer kan byggas smartare, mer 
hållbara och bättre. 

Ett deltagande på konferensen och besök på stadsmässan bedöms skapa möjligheter 
till dels ny kunskap och nya erfarenheter och dels kontakter och nätverkande. Det 

bedöms som värdefullt dels för kommunens fortsatta arbete med att skapa en hållbar 

stad och kommun, dels för kommunens innovationsarbete. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott föreslås därför beredas möjlighet att delta på konferensen Urban Futures 

samt besöka stadsmässan H22 City Expo den 1–3 juni 2022.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 augusti 2021 § 250 

• Tjänsteskrivelse daterad 15 juni 2021 

Yrkanden 

Stefan Hanna (-) och Simon Alm (-) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 
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Stefan Hanna (-) yrkar i andra hand: 
att endast en representant per parti, som ingår i kommunstyrelsens arbetsutskott, får 
delta. 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Stefan Hanna (-) ändringsyrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 

Argumenten att konferensdeltagandet och besöket på stadsmässan i Helsingborg 
”bedöms skapa möjligheter till dels ny kunskap och nya erfarenheter och dels kontakter 

och nätverkande” håller inte. Det finns gott om relevanta politiker och tjänstemän som 
genom åren besökt liknande forum och bara några veckor senare antar jag att samma 

samling personer planerar för närvaro i Almedalen där det också finns gott om 
möjligheter att lyssna, lära och nätverka kopplat till stadsbyggnadsfrågor. Jag anser att 
förslaget exemplifierar slöseri med våra kommunala skattemedel. De kostnader som 

detta skulle medföra om samtliga som ingår i kommunstyrelsens arbetsutskott utnyttjar 

möjligheten representerar många tusentals kronor som behövs betydligt bättre inom 

äldreomsorgen eller skolverksamheten. Den minsta korrigeringen av ärendet som borde 
göras är att endast en representant per parti i kommunstyrelsen får delta på 

kommuninvånarnas bekostnad. Inte minst i ljuset av att vissa partier har orimligt många 
kommunalråd i förhållande till sin partistorlek. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
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§ 220  

Instruktion till Uppsala kommuns ombud vid 
Mälardalsrådets rådsmöte den 3 september 
2021 

KSN-2021-01718 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ingen särskild instruktion föreligger Uppsala kommuns ombud vid 
Mälardalsrådets rådsmöte den 3 september 2021.  

Sammanfattning 

Mälardalsrådet är en politisk samverkansorganisation som arbetar för en 

internationellt konkurrenskraftig och hållbar Stockholm-Mälarregion. Mälardalsrådet 
har 56 kommuner och tio regioner som medlemmar. Verksamheten leds genom 

styrelsen och rådet. Rådet är Mälardalsrådets fullmäktige och sammanträder en gång 
per år. Rådsmötets huvuduppgift är att ute styrelse och presidium, samt besluta om 
Mälardalsrådets verksamhetsplan och inriktningsmål. 

Mälardalsrådet har kallat till rådsmöte den 3 september 2021 i Eskilstuna. Inför 

rådsmötet ska kommunstyrelsen fatta beslut om instruktion till kommunens ombud 
på mötet. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 24 augusti 2021 § 270 

• Tjänsteskrivelse daterad 20 augusti 2021 

Yrkande 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 
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§ 221  

Remiss av förslag till reviderade lokala 
ordningsföreskrifter 

KSN-2020-02659 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att återremittera ärendet och delegera till arbetsutskottet att skicka ut 

remissen efter att inkomna ändringsyrkande beretts av 
kommunledningskontoret. 

Sammanfattning 

Grundläggande bestämmelser om allmän ordning och säkerhet ges i ordningslagen 3 
kap. Med stöd av bestämmelser i samma lag har kommunen meddelat lokala 

ordningsföreskrifter som innehåller regler för hur den allmänna ordningen och 
säkerheten ska upprätthållas på offentlig plats i kommunen. Den senaste revisionen 
gjordes 2013, vilket har påkallat en översyn av föreskrifterna för att återkomma med 

förslag till reviderade lokala ordningsföreskrifter. 

Mot bakgrund av ovanstående beslutade kommunstyrelsen den 25 november 2020 

(§ 306) att uppdra till kommunledningskontoret att se över kommunens lokala 
ordningsföreskrifter, och att särskilt utreda vissa företeelser som idag utgör en vanlig 

del av stadsbilden, till exempel elsparkcyklar. Ett förslag till reviderade lokala 
ordningsföreskrifter ska enligt kommunstyrelsens beslut från den 12 maj 2021 (§ 108) 

presenteras för kommunstyrelsen så att beslut i frågan kan fattas senast den 31 

december 2021. De lokala ordningsföreskrifterna ska fastställas av 
kommunfullmäktige.  

I det föreliggande ärendet presenteras ett förslag till reviderade lokala 
ordningsföreskrifter som föreslås remitteras till gatu- och samhällsmiljönämnden, 

räddningsnämnden, polisen i Uppsala, Uppsala Citysamverkan och 
elsparkcykelföretagen verksamma i Uppsala. Synpunkter från remissinstanserna ska 
ha inkommit till kommunstyrelsen senast den 10 oktober 2021. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 24 augusti 2021 § 271 
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• Tjänsteskrivelse daterad 20 augusti 2021 

• Bilaga, förslag till reviderade lokala ordningsföreskrifter inklusive kartbilagor 

Yrkanden 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar: 

att återremittera ärendet så att förslaget till ordningsföreskrift innan det går på remiss 

justeras utifrån att uppställning av elsparkcyklar ska föregås av upphandling med krav 

på god och hållbar hantering av elsparkcyklarna. 

Jonas Segersam (KD) och Fredrik Ahlstedt (M) yrkar, med instämmande från Simon 

Alm (-): 
att uppdatera förslaget till reviderade lokala ordningsföreskrifter med följande tillägg 
och därefter skicka ut förslaget på remiss: 

att till paragraf 12 lägga till: Organiserat tiggeri är inte tillåtet. 

att till paragraf 15 lägga till: Övernattning i bilar utanför campingplatser och ställplatser 

är inte tillåtet. 
att lägga till en paragraf avseende nedskräpning och föra in följande text: Nedskräpning 

är ett stort problem som påverkar upplevda tryggheten och trivseln i centrala Uppsala. 

Nedskräpning på allmän plats, så som Stadsparken, Årummet och Resecentrum, är inte 

tillåtet. 
att tilläggen ovan ska vara ålagda med pennningböter och föras in i paragraf 25. 

Stefan Hanna (-) yrkar: 

att återremittera ärendet då det saknas tydlighet om vilka parkeringsytor som ställs till 
förfogande för elsparkcyklar samt då det saknas tydliga regler för var inte elsparkcyklar 

får framföras. 

Erik Pelling (S) yrkar, med instämmande från Simon Alm (-): 

(1) att till paragraf 15 lägga: 

Camping i tält, husvagn, husbil, bil, övernattning utomhus eller bosättning får inte ske på 
offentlig plats och inte heller på de områden som jämställts med offentlig plats, såvida 

marken inte upplåtits för eller särskilt inrättats för sådant ändamål eller Uppsala 

kommun eller annan markägare bestämt att camping eller bosättning under viss tid får 
äga rum där. 
(2) att skriva in ”100 meter från bostad och djurhållning” när det gäller fyrverkerier, samt 
(3) att arbetsutskottet får remissversionen för påseende innan utskick. 

Simon Alm (-) yrkar: 
att till paragraf 12 lägga till: Organiserat tiggeri och ambulerande försäljning är inte 

tillåtet. 

Erik Pelling (S) yrkar: 

att återremittera ärendet och delegera till arbetsutskottet att skicka ut remissen efter att 
inkomna ändringsyrkande beretts av kommunledningskontoret. 
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Hanna Victoria Mörck (V) yrkar avslag till Simon Alms (-) ändringsyrkande. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först återremissyrkande mot ärendets avgörande idag och finner att 
ärendet återremitteras enligt Erik Pellings (S) yrkande. 

Reservation 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande med motiveringen: 
Elsparkcyklarna behöver regleras i Uppsala. Att enbart kräva tillstånd från Polisen för att 

erbjuda tjänsten kommer inte att ge någon effekt på de frågor som är ett 
ordningsproblem och det som medborgare menar är problematiskt med tjänsten. Med 
Upphandling av tjänsten så skulle det gå att reglera antalet cyklar, var de får parkera, 

hur fort de får åka, och var de får åka. Samtidigt skulle det gå att få en bättre koll på den 
klimat- och miljöpåverkan som tjänsten bidrar till för att erbjuda de tjänster som är 

mindre skadliga för miljö och klimat. Det kan t ex handla om att byta batteri, snarare än 
att hämta och lämna fordon med minibussar som går på fossila bränslen. Dessutom så 

går det att ställa krav på god arbetsmiljö och bra arbetsvillkor på bolagens om erbjuder 
tjänsten. 

Särskilda yttranden 

David Perez (SD) lämnar att särskilt yttrande: 

Sverigedemokraterna hade i likhet med andra oppositionspartier efterfrågat ett tydligare 

ställningstagande för trygghetsskapande åtgärder i det reviderade förslaget. Vi är 

kritiska till att kommunen inte markerar tydligare mot det organiserade hitresta 

tiggeriet. 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
Oseriöst att hela styrelsen inte i rimlig tid får ta del av förslag till reviderade lokala 

ordningsföreskrifter inför att ärendet handläggs i kommunstyrelsen. Att den 

demokratiska delaktigheten brister inom hela kommunens arbete är beklagligt. Med 
tanke på att inte ens kommunstyrelsens samtliga medlemmar kan få ta del av 
beslutsunderlag i rimlig tid är en tydlig indikator om hur allvarliga bristerna är vad gäller 
Uppsala kommuns förmåga att inhämta engagerade invånares synpunkter och seriöst 

ge konstruktiva förbättringsförslag en rimlig chans inför beslut. Bra att ärendet 

återremitterades och jag hoppas att de reviderade ordningsreglerna inkluderar 
hantering av eldrivna cyklar av olika varianter, särskilt elsparkcyklar. 

Jag anser inte att förslaget är tillräckligt vad avser regleringar av elsparkcyklar. Det är 
mycket märkligt att kommunen kopplat till paragraf 4 i förslaget använder ord som ”bör 

kommunen ges tillfälle att yttra sig”. Kommunens ordningsföreskrifter ska uttrycka 
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kommunens ordningsregler som sedan kan samordnas med till exempel Polisens 
handläggning. Jag anser att ordningsföreskrifterna ska förtydliga vilka ytor där inte 
elsparkcyklar får framföras. Jag anser också att det ska framgå vilka regler som gäller för 

var elsparkcyklar måste parkeras. Parkeringsytor som anvisas av kommunen och som 
leverantör av elsparkcyklar med stöd av paragraf 24 måste betala en avgift för. Jag utgår 
ifrån att ett avgiftsärende är påväg fram till kommunfullmäktige. Stockholms stad prövar 

tydligen en avgiftsmodell som baseras på antal elsparcyklar. Nu står det i paragraf 23 att 

”Uppställning av elsparkcyklar kräver polismyndighetens tillstånd”. Det förefaller som ett 
dåligt sätt att återigen inte lösa problemen med elsparkcyklar i Uppsala. Platserna för 

parkering av elsparkcyklar måste regleras, gator där elsparkcyklar absolut inte får köras 
på i city måste tydligt anges, inklusive trottoarer, samt att pris för parkeringsplatserna 

snarast måste fastställas av kommunfullmäktige. Det är pinsamt att inte ett bättre 
förslag på reglering av elsparkcyklar presenteras i förslaget. Det är mycket rimligt för oss 

invånare att förvänta oss med tanke på att ordningsföreskrifterna till exempel har tydliga 
regleringar kopplade till hundar, fyrverkerier och av och pålastning.  

På Transportstyrelsens hemsida framgår bland annat: 

Du får inte köra ett motordrivet fordon på en gågata annat än för att korsa den. Sådana 

fordon får dock föras på gågator om det behövs för 
• varuleveranser till eller från butiker eller motsvarande vid gågatan, 

• transporter av gods eller boende till eller från adress vid gågatan, 

• transporter av gäster till eller från hotell eller motsvarande vid gågatan eller 

• transporter av sjuka eller rörelsehindrade personer till eller från adress vid gågatan. 
Jag delar också förslaget att komplettera paragraf 12 med att ”Organiserat tiggeri är 

inte tillåtet”. 
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§ 222  

Yttrande över kommunrevisionens granskning 
av intern kontroll i löneprocessen 

KSN-2021-01226 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till kommunrevisionen enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kommunrevisionen har överlämnat en rapport över en granskning av den interna 

kontrollen i löneprocessen till kommunstyrelsen för yttrande senast den 31 augusti 

2021.  

Revisionens sammanfattande bedömning är att kommunstyrelsen i allt väsentligt har 

en tillfredsställande och ändamålsenlig lönehantering och löneutbetalningsprocess 

men att den interna kontrollen inte är helt tillräcklig. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 augusti 2021 § 252 

• Tjänsteskrivelse daterad den 23 juni 2021 

• Bilaga 1, förslag till yttrande från kommunstyrelsen 

• Bilaga 2, kommunrevisionens granskningsrapport 

Yrkande 

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
Granskningen är som vanligt föredömligt professionell och jag tycker att det är särskilt 
viktigt att, som revisionen rekommenderar, kommunen tar fram en rutin för hur 

lönesättning av närstående ska hanteras. Generellt är FARFARs principen alltid viktig att 

tillämpa. Det är i detta förbättringsförslag särskilt viktigt för att tydligt motverka 
”svågerpolitik”. 
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§ 223  

Yttrande över betänkandet En väl fungerande 
ordning för val och beslutsfattande i 
kommuner och regioner 

KSN-2021-01346 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrade till finansdepartementet enligt ärendets bilaga 1.  

Sammanfattning 

Finansdepartementet har remitterat betänkandet En väl fungerande ordning för val 

och beslutsfattande i kommuner och regioner för yttrande senast den 25 augusti 2021.  

Syftet med utredningens uppdrag är att åstadkomma en valordning som är lätt att 

förstå, lätt att tillämpa och säkerställer representation från politiska minoriteter. 
Uppdraget syftar även till att tillförsäkra fortsatt goda möjligheter för ett effektivt och 
rättssäkert beslutsfattande i kommuner och regioner, exempelvis gällande möjlighet 

för nämnd att delegera beslutanderätt till en automatiserad beslutsfunktion och 

anpassning av jävsbestämmelserna i kommunallagen. Utredningen analyserar 

ordningen för val i kommun- och regionfullmäktige och hur politisk representation kan 
säkerställas när ledamot avgår från kommunalt organ samt om regleringen i lagen om 

proportionellt valsätt är ändamålsenlig. Därutöver analyserar utredaren om det är 
lämpligt att bestämmelserna om tjänstgöring för ersättare i regionfullmäktige och 

kommunfullmäktige skiljer sig åt samt kartlägger författningar som innehåller 
överklagbara kommunala normbeslut. 

Betänkandet finns att läsa i sin helhet på följande länk: En väl fungerande ordning för 
val och beslutsfattande i kommuner och regioner - Regeringen.se 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 augusti 2021 § 253 

• Tjänsteskrivelse daterad den 23 juni 2021 

• Bilaga 1, Yttrande över betänkandet En väl fungerande ordning för val och 
beslutsfattande i kommuner och regioner 

https://www.regeringen.se/rattsliga-dokument/statens-offentliga-utredningar/2021/03/sou-202116/
https://www.regeringen.se/rattsliga-dokument/statens-offentliga-utredningar/2021/03/sou-202116/
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Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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§ 224  

Yttrande över remiss av fördjupad 
översiktsplan för Morgongåva tätort 

KSN-2021-01431 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Heby kommun enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Heby kommun arbetar med en fördjupad översiktsplan för Morgongåva tätort, 

bilaga 2. Det huvudsakliga syftet med förslaget är att möjliggöra bostadsbebyggelse 

och verksamhetsutveckling i Morgongåva tätort. Morgongåva har de senaste åren 
expanderat inom verksamhets- och kommunikationsutveckling. Utvecklingen har för 

med sig ett behov av ny planlagd bostads- och verksamhetsmark i Morgongåva då den 
tidigare beredskapen i stort sett har ianspråktagits. 

Förslaget till den fördjupade översiktsplanen föreslår tillskott av bostadsbebyggelse i 
två områden i anslutning till Morgongåva tätort och ger möjlighet att tillskapa upp till 

115 bostäder. Förslaget pekar även ut ytor för verksamheter och industri väster om 

Morgongåva tätort, områdena beskrivs dock översiktligt och kvantifieras inte. 

En utbyggnation av förslaget i fördjupad översiktsplan för Morgongåva med föreslagen 

markanvändning riskerar att ytterligare öka belastningen på väg 72 och väg 55 i 
Uppsala kommun. Uppsala kommun vill att det redovisas en bedömning av hur en 

maximal utbyggnad med logistikverksamhet enligt förslaget i den fördjupade 

översiktsplanen kan påverka trafiksituationen på väg 72 och 55 i Uppsala, särskilt 
beträffande tung trafik. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 augusti 2021 § 254 

• Tjänsteskrivelse daterad 27 juli 2021 

• Bilaga 1, yttrande samråd fördjupad översiktsplan Morgongåva tätort 

• Bilaga 2, remissunderlaget för fördjupad översiktsplan Morgongåva tätort 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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§ 225  

Yttrande till Energimarknadsinspektionen 
angående ansökan om fortsatt användning av 
luftledning Untra i Tierp till Bredåker i Uppsala 

KSN-2021-01577 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Energimarknadsinspektionen enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Energimarknadsinspektionen har remitterat Svenska kraftnäts ansökan om förnyad 

koncession för befintlig 220-kilovoltsledning i stamnätet som löper i nord-sydlig 
riktning genom kommunen, från Untra till Överby i Tierp, Uppsala, Sigtuna, Upplands 

Väsby och Sollentuna kommun i Stockholms och Uppsala län. Remisstiden har 
förlängts till 28 augusti 2021. Remissunderlaget återfinns i bilaga 2. 

Ärendet har koppling till ärendet KSN-2021-01743, som också handlar om förnyad 

koncession av 220-kilovoltsledning i stamnätet, samt KSN-2021-01583, vilken hanterar 

två nya 400-kilovoltstransmissionsledningar som på sikt väntas ersätta de två 

befintliga enligt ovan. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 augusti 2021 § 255 

• Tjänsteskrivelse daterad 26 juli 2021 

• Bilaga 1, förslag till remissvar till Energimarknadsinspektionen 

• Bilaga 2, Energimarknadsinspektionens remissunderlag  

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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§ 226  

Yttrande till Energimarknadsinspektionen 
angående ansökan om fortsatt användning av 
luftledning Untra i Tierp till Hagby i Sigtuna, 
genom Uppsala kommun 

KSN-2021-01743 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till energimarknadsinspektionen enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Energimarknadsinspektionen har remitterat Svenska kraftnäts ansökan om förnyad 

koncession för befintlig 220-kilovoltsledning i stamnätet som löper i nord-sydlig 
riktning genom kommunen, från Untra till Hagby i Sigtuna, Tierp, Uppsala, Täby, 
Upplands Väsby och Vallentuna kommuner i Uppsala och Stockholms län. Remisstiden 

har förlängts till 28 augusti 2021. Remissunderlaget återfinns i bilaga 2. 

Ärendet har koppling till ärendet KSN-2021-01577, som också handlar om förnyad 
koncession av 220-kilovoltsledning i stamnätet, samt KSN-2021-01583, vilken hanterar 

två nya 400-kilovoltstransmissionsledningar som på sikt väntas ersätta de två 

befintliga enligt ovan. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 augusti 2021 § 256 

• Tjänsteskrivelse daterad 26 juli 2021 

• Bilaga 1, förslag till remissvar till Energimarknadsinspektionen 

• Bilaga 2, Energimarknadsinspektionens remissunderlag  

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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§ 227  

Yttrande till Svenska kraftnät angående 
transmissionsledningar och stationer 

KSN-2021-01583 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ett nytt näst sista stycke under ”Inledning” införs (sidan 2(8)): 

Just samförläggning kan exempelvis genomföras genom att ny 400 kV ledning 
och eventuell regionnätsledning samförläggs, gärna på gemensamma stolpar. 

Befintliga parallella regionnätsledningar kan samförläggs med ny 
transmissionsledning och därefter avvecklas (Exempelvis mellan Bredåker /G:a 

Uppsala och Måby / Märsta),  

2. att texten i stycket längs ner på sidan 2 (8) formuleras: ”För Gunstas del bör det 

gå att finna en sträckning längre söderut eller österut för G-korridoren…” 
3. att avge yttrande till Svenska kraftnät enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Svenska kraftnät har skickat en remiss avseende förslag till alternativa korridorer för 

nya transmissionsledningar och transformatorstationer i stamnätet. Syftet är att 

förstärka överföringskapaciteten för att säkra elförsörjningen bland annat i Uppsala. 

Remisstiden löper till 27 augusti 2021. Underlaget återfinns i bilaga 2. 

Planeringen av transmissionsledningar och transformatorstationer befinner sig i ett 

tidigt skede. Efter remissbehandling ser Svenska kraftnät över bedömningarna och 

modifierar vid behov korridorer och stationsplaceringar, samt väljer huvudkorridorer 
att arbeta vidare med. Det sker under första kvartalet 2022. Därefter tas ett 

noggrannare sträckningsförslag fram inom valda korridorer som bedöms kunna tas till 

samråd tredje kvartalet 2022. Svenska kraftnät begär sedan koncession, projektering 
påbörjas och utbyggnad kan färdigställas omkring 2030. 

Ärendet har koppling till ärendena KSN-2021-01577 och KSN-2021-01743 angående 
koncessionsförlängning för två befintliga ledningar i stamnätet. De befintliga 
ledningarna väntas på sikt kunna ersättas av de nya transmissionsledningarna som 

behandlas i föreliggande ärende. 
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 augusti 2021 § 257 

• Tjänsteskrivelse daterad 26 juli 2021 

• Bilaga 1, förslag till remissyttrande till Svenska kraftnät med bilagor 

• Bilaga 2, Svenska kraftnäts underlag till myndighetsdialog 

Yrkande 

Jonas Segersam (KD) och Fredrik Ahlstedt (M) yrkar: 
Att ett nytt näst sista stycke under ”Inledning” införs (sidan 2(8)): 

Just samförläggning kan exempelvis genomföras genom att ny 400 kV ledning och 
eventuell regionnätsledning samförläggs, gärna på gemensamma stolpar. Befintliga 

parallella regionnätsledningar kan samförläggs med ny transmissionsledning och 
därefter avvecklas (Exempelvis mellan Bredåker /G:a Uppsala och Måby / Märsta).  

Att texten i stycket längs ner på sidan 2 (8) formuleras: ”För Gunstas del bör det gå att 
finna en sträckning längre söderut eller österut för G-korridoren…” 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Jonas Segersam (KD) med fleras tilläggsyrkande mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
Så länge som det råder stora oklarheter om att Uppsala kommun kan garantera boende, 

befintliga företagare och önskade nyetableringar nödvändig el måste kommunens 
ambitioner om fler bostadsbyggen kraftigt revideras. 
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§ 228  

Yttrande över betänkandet Stärkt planering 
för hållbar utveckling (SOU 2021:23) 

KSN-2021-01599 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till finansdepartementet enligt ärendets bilaga 1.  

Sammanfattning 

Regeringen beslutade den 13 december 2017 att tillkalla en särskild utredare med 

uppdrag att underlätta samordningen mellan berörda parter i samhällsbyggnads-

processen i kommuner med särskilt komplexa planeringsförutsättningar i syfte att få 
till stånd ett ökat och hållbart bostadsbyggande. Den 13 februari 2020 beslutade 

regeringen om ett tilläggsdirektiv att se över delar av plan- och bygglagen för att 
genom ändringar i regelverket stärka förutsättningarna för transporteffektivitet och 
tillgänglighet genom hållbara transporter. Det redovisades den 30 mars 2021 och 

regeringen har skickat delar av betänkandet på remiss. 

Betänkandet kan läsas i sin helhet på denna länk.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 augusti 2021 § 258 

• Tjänsteskrivelse daterad 13 juli 2021 

• Bilaga 1, Förslag till yttrande över betänkande stärkt planering för hållbar 
utveckling 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

  

https://www.regeringen.se/rattsliga-dokument/statens-offentliga-utredningar/2021/03/sou-202123/
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§ 229  

Yttrande över remiss av Uppsala 
brandförsvars handlingsprogram för 
förebyggande verksamhet och 
räddningstjänst från 2022 

KSN-2021-01724 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Uppsala brandförsvar enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala brandförsvar har den 3 juni 2021 inkommit med en remiss av förslag till 

Uppsala brandförsvars handlingsprogram från 2022, för yttrande senast den 30 
augusti. 

Enligt lag (2003:778) om skydd mot olyckor ska varje kommun ha ett 

handlingsprogram för förebyggande arbete och räddningstjänst. Tidigare skulle 
handlingsprogrammet fastställas en gång per mandatperiod. Detta har ändrats i lag 
från den 1 januari 2021. 

Handlingsprogrammet beskriver målsättningen för Uppsala brandförsvars verksamhet 

från och med 2022 och är i allt väsentligt en uppdatering av tidigare gällande 
handlingsprogram för att efterleva justeringar i lagstiftningen. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 augusti 2021 § 259 

• Tjänsteskrivelse daterad 28 juli 2021 

• Bilaga 1, Förslag till yttrande 

• Bilaga 2, Samrådsversion av Uppsala brandförsvars handlingsprogram för 

förebyggande verksamhet och räddningstjänst från 2022 
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Yrkanden 

Simon Alm (-) yrkar: 
att bemanning vid deltidsbrandstationerna Skyttorp, Järlåsa och Knutby ska vara fem. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Simon Alms (-) ändringsyrkande mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservation 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
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§ 230  

Exploateringsavtal med Urbanica AB avseende 
del av fastigheten Fullerö 21:66 

KSN-2020-01349 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna exploateringsavtal mellan Uppsala kommun och Urbanica AB 

avseende del av fastigheten Fullerö 21:66 enligt bilaga 1. 

Sammanfattning 

Ett förslag till exploateringsavtal har upprättats mellan kommunstyrelsen och 

exploatören för att reglera marköverlåtelser samt säkra finansiering av utbyggnad av 
allmän platsmark. Kommunen och exploatören är överens om att exploatören ska 

ersätta kommunstyrelsen för de faktiska kostnader som uppstår i samband med 
genomförandet av anläggningar inom allmän plats enligt detaljplanen. Exploatörens 
totala kostnadsansvar för utbyggnad av allmän plats bedöms uppgå till cirka 49,4 

miljoner kronor. Parterna är vidare överens om att exploatören ska bidra ekonomiskt 
till ombyggnaden av Fullerö trafikplats genom medfinansieringsersättning. 

Exploatörens andel av medfinansieringsersättningen ska betalas enligt principen om 

faktiskt kostnad och uppskattas totalt till 18 miljoner kronor.  

Detaljplanen godkändes av plan- och byggnadsnämnden den 23 juni 2021, § 154. 
Detaljplanen planeras att antas av kommunfullmäktige 13 september 2021. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 24 augusti 2021 § 272 

• Tjänsteskrivelse daterad 23 augusti 2021 

• Bilaga 1, exploateringsavtal inklusive bilagor 

Yrkande 

Fredrik Ahlstedt (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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§ 231  

Detaljplan för del av Fullerö 21:66 och 21:57 

KSN-2020-00990 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta Detaljplan för del av Fullerö 21:66 och 21:57 enligt ärendets bilaga 2 
och 3, under förutsättning att det finns ett antaget exploateringsavtal innan 

fullmäktiges beslut. 

Sammanfattning 

Plan- och byggnadsnämnden har den 23 juni 2021 (§ 154), se bilaga 1, överlämnat 

Detaljplan för del av Fullerö 21:66 och 21:57 till kommunfullmäktige för antagande. 
Antagandehandlingarna inklusive protokollsutdrag från plan- och byggnadsnämnden 
återges i bilaga 1 till 8 till ärendet. De enskilda yttranden som inkommit under samråd 

och granskning återfinns hos plan- och byggnadsnämnden, men sammanfattas och 

bemöts i samrådsredogörelsen, bilaga 4, och de två granskningsutlåtandena, bilaga 5 

och 6. 

Detaljplanens syfte är att möjliggöra ett verksamhetsområde och företagspark med en 
bruttoarea på cirka 130 000 kvadratmeter inom den privatägda fastigheten Fullerö 

21:66. Planen möjliggör användningarna industri, verksamheter, kontor samt 
idrottsändamål i en mindre del av området. 

Detaljplanen har under våren 2021 varit ute på en andra granskning. Under den andra 
granskningen inkom 12 yttranden som i huvudsak berörde dagvattenhanteringen och 

planområdets närhet till Uppsala övningsflygplats. 

Planförslaget bedöms vara förenligt med översiktsplanen och ingår i genomförandet 
av den fördjupade översiktsplanen för Storvreta. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 augusti 2021 § 260 

• Tjänsteskrivelse daterad 1 juli 2021 

• Bilaga 1, Protokollsutdrag från plan- och byggnadsnämndens sammanträde 
den 23 juni 2021 

• Bilaga 2, Planbeskrivning, arbetsmaterial 
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• Bilaga 3 Plankarta, arbetsmaterial 

• Bilaga 4, Samrådsredogörelse 

• Bilaga 5, Utlåtande 

• Bilaga 6, Utlåtande 2, arbetsmaterial 

• Bilaga 7, Miljökonsekvensbeskrivning 

• Bilaga 8, Särskild sammanställning 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 

Särskilt yttrande 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M), Jonas Petersson 

(C) och Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt yttrande: 
Politik ska möjliggöra och underlätta människors vardagsliv, inte begränsa eller 

omöjliggöra det. Vi välkomnar utvecklingen vid Fulleröområdet och gläds åt att 

människor och företag vill investera där. Den fördjupade översiktsplanen för området 

fastställer att det ska vara möjligt med närservice och detaljhandel och hela 
detaljplanearbetet har varit inriktat mot detta. Boende i det nybyggda området har haft 
kännedom om planerna när de beslutade sig för att flytta dit. Att nu, sent i detaljplanen, 

ta bort den möjligheten är att agera ohederligt och djupt beklagligt. 
En detaljplan reglerar markanvändning och ska hålla över tid. Vår syn har också stöd i 

Boverkets handbok för PBL där det slås fast; ”För att inte motverka en effektiv konkurrens 
är huvudregeln att handel inte får begränsas genom regleringar i detaljplan”. Vår linje är 

tydlig. Valfrihet och etableringsrätt ska råda och därför har vi i byggnadsnämnden hela 

tiden drivit på för att detaljplanen fortsatt ska medge markanvändning för detaljhandel. 

Samtidigt är vi angelägna om att bebyggelsen och området kan fortsätta att utvecklas 
vilket innebär att vi antar detaljplanen utan några ytterligare förseningar men vi ser 

framtiden med tillförsikt och hoppas kunna ändra denna reglering när möjlighet ges. 
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§ 232  

Gottsunda centrum, förändring av 
fastighetsägandet 

KSN-2019-0957 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att uppdra till Uppsala Kommuns Fastighetsaktiebolag att sälja och 

Uppsalahem AB att köpa den del av fastigheten Gottsunda 34:2 som utgörs av 
hyresbostäder (enligt bilaga 1) till marknadsvärde genom ett för ändamålet 

bildat aktiebolag, 
2. att uppdra till Uppsala Kommuns Fastighetsaktiebolag och kommunstyrelsen 

att genomföra en överlåtelse av utvecklingsdelen av fastigheten Gottsunda 

34:2 (enligt bilaga 1) från Uppsala Kommuns Fastighetsaktiebolag till Uppsala 

kommun, 
3. att godkänna att den del av fastigheten Gottsunda 34:2 som utgörs av 

centrumbyggnaden, gamla vårdcentralen och tillhörande parkeringar (enligt 

bilaga 1) kan avyttras till en extern aktör efter kommunstyrelsens 
godkännande,  

4. att uppdra till Uppsala Stadshus AB att leda och samordna en 
avyttringsprocess av centrumbyggnaden, gamla vårdcentralen och tillhörande 

parkeringar, 

5. att om kommunstyrelsen godkänner försäljning av centrumbyggnaden, gamla 

vårdcentralen och tillhörande parkeringar, uppdra till Uppsala Kommuns 
Fastighetsaktiebolag att överlåta den berörda delen av fastigheten till det för 

avyttringsändamålet bildade bolaget i enlighet med instruktioner från Uppsala 

Stadshus AB, 
6. att Uppsala Kommuns Fastighetsaktiebolag blir ett fastighetsägande bolag 

under Uppsala kommun Utvecklingsfastigheter AB med en 
fastighetsförvaltning som utförs av Uppsala kommun Arenor och Fastigheter 

AB, 
7. att uppdra till Uppsala Kommuns Fastighetsaktiebolag att den 31 oktober 

2021 genomföra en verksamhetsöverlåtelse av bolagets uppdrag att förvalta 

och drifta sitt eget fastighetsbestånd till Uppsala kommun Arenor och 

Fastigheter AB i enlighet med instruktioner från Uppsala Stadshus AB, 
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8. att försäljningar av fastigheter in i de för avyttringsändamålet bildade 
aktiebolagen ska ske till det ekonomiskt mest effektiva värde som Uppsala 
Stadshus AB fastställer, 

9. att om parterna inte kan komma överens om det marknadsmässiga värdet i 
samband med överlåtelser inom kommunkoncernen ska frågan avgöras av 
styrelsen för Uppsala Stadshus AB,  

10. att godkänna mall för bolagsordningar, i enlighet med bilaga 2, för de bolag 

som Uppsala Stadshus AB förvärvar för fastighetsägandet enligt detta ärende, 
11. att kommunstyrelsens presidium ska utgöra styrelse för de bolag som Uppsala 

Stadshus AB förvärvar för fastighetsägandet enligt detta ärende, där 
kommunstyrelsens ordförande utgör ordförande för bolagen, 

12. att till ägarombud för de bolag som Uppsala Stadshus AB förvärvar för 
fastighetsägandet enligt detta ärende utse kommunalrådet Rickard 

Malmström,  
13. att uppdra till kommunstyrelsen att fatta nödvändiga följdbeslut så att de av 

kommunfullmäktige fattade besluten i detta ärende verkställs, samt 

14. att i och med dessa beslut avsluta idékoncepttävlingen för Gottsunda centrum 

som beslutades av kommunfullmäktige den 29 april 2019, §151. 

Jäv 

Simon Alm (-) anmäler jäv och deltar inte i beredning eller beslut i ärendet. 

Sammanfattning 

I ärendet föreslås att Uppsala Kommuns Fastighetsaktiebolag ska överlåta den del av 

fastigheten Gottsunda 34:2 som utgörs av bostäder till Uppsalahem AB. Vidare föreslås 

att utvecklingsdelen av fastigheten ska överlåtas till Uppsala kommun. 

Den del av fastigheten Gottsunda 34:2 som utgör centrumbyggnaden (inklusive gamla 
vårdcentralen och tillhörande parkeringsplatser) föreslås att avyttras till en extern 
aktör under förutsättningen att kommunstyrelsen bedömer att det är, vid 
avyttringstillfället, till marknadsmässigt villkor och att köparen bedöms vara en 

långsiktig och trovärdig centrumutvecklare. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 24 augusti 2021 § 268 

• Tjänsteskrivelse daterad 20 augusti 2021 

• Bilaga 1, Fastighetens olika delar 

• Bilaga 2, Förslag på bolagsordning för av USAB bildade bolag i syfte att 
underlätta fastighetstransaktioner 
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Yrkanden 

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till arbetsutskottets förslags första att-sats (1) och 
avslag till de tredje och fjärde att-satserna (3-4). 

Stefan Hanna (-) yrkar i första hand att ärendet återremitteras. 

Stefan Hanna (-) yrkar i andra hand avslag till arbetsutskottets förslags åttonde och 

nionde att-satser (8-9). 

Mohamad Hassan (L) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först återremissyrkande mot ärendets avgörande idag och finner att 
ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslags tredje att-sats (3) och avslag och 

finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslags fjärde att-sats (4) och avslag och 

finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslags åttonde att-sats (8) och avslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslags nionde att-sats (9) och avslag och 

finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer slutligen arbetsutskottets förslag i övrigt (1-2, 5-7, 10-14) mot avslag 

och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för Tobias Smedbergs (V) yrkande med motiveringen: 
Samtidigt som vi i Vänsterpartiet gläds åt att vi, sida vid sida med Gottsundaborna och 
med Hyresgästföreningen och många fler, lyckats stoppa utförsäljningarna av 300 

familjers hem så förfäras vi över övriga partiers obstinata vilja att fortsätta med planerna 

att sälja Gottsunda centrum. Gottsunda behöver utveckling och sociala sammanhållning, 
något som kommunen som demokratiskt styrd organisation har i sitt uppdrag. Det 
uppdraget har inte och behärskar inte en privatägd galleriakoncern. 

Av de handlingar som nu är offentliga att döma så är det dessutom en förfärligt dålig 
ekonomisk affär att sälja centrumet. Den som av ideologiska skäl absolut vill sälja 

centrumet bör avvakta ett decennium. Det är dumt att sälja en fastighet efter att man 
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gjort enormt stora investeringar i den men innan dessa hunnit förädlats och gett resultat i 
verksamheten. Värdet på fastigheten kommer dessutom att öka när kapacitetsstark 
kollektivtrafik rullar genom Gottsunda och när befolkningen i de södra stadsdelarna ökat 

kraftigt, vilket prognoserna pekar på. Vi i Vänsterpartiet vill inte sälja alls. Centrumet 
kommer bli en framtida intäktskälla för kommunen och det har en ovärderlig betydelse 
för att utveckla livsmiljön för Gottsundaborna. Så viktiga saker ska vi inte överlämna i 

privata kapitalisters händer. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden med 

motiveringen: 
Ärendet är mycket oseriöst handlagt. Varje medlem av kommunstyrelsen måste få 
rimliga förutsättningar att sätta sig in ordentligt i beslutsunderlagen. I detta fall ett 
ärende som både berör en stor tillgång som ägs av Uppsala kommuns invånare och som 

har stor påverkan på stadsdelen Gottsundas utveckling. 

I grunden är jag helt övertygad om att det finns betydligt skickligare nationella och 
internationella fastighetsägare över kommersiella lokaler än en kommun. Samtidigt är 
jag mycket mån om att vi skattebetalare i Uppsala kommun inte ständigt ska göra dåliga 

affärer. Vad jag förstått har till exempel kostnaderna kopplat till Gottsunda centrums 

fastigheter överstigit en miljard kronor. Vad jag förstått har också kraftiga avskrivningar, 
på hundratals miljoner kronor, gjorts i UKFAB de senaste åren då gjorda investeringar 

tyvärr inte matchar ett möjligt marknadsvärde. Det nämns i beslutsunderlaget att det 
fortfarande finns en stor skillnad mellan UKFABs bokförda värde på Gottsunda centrum, 
lokalen som idag har en vårdcentral samt parkeringsytorna och det uppskattade 

marknadsvärdet. I praktiken innebär det att en försäljning, bortsett ifrån alla tidigare 
avskrivningar och försäljningsförsöksomkostnader, en stor reaförlust. Det är rimligt att 

kommunstyrelsen i sin helhet inför ett liknande beslut får ta del av det 
värderingsunderlag av Gottsunda centrum som ägaren till Gottsunda centrum, UKFAB, 

fått från företaget Savilles. Det är inte acceptabelt att det värderingsunderlaget saknas i 
detta beslutsärende. Självklart kan ett liknande dokument sekretessbeläggas. 

Stadsdelen Gårdsten i Göteborg är ett av få framgångsrika exempel på hur en kommun 
lyckats förbättra ett utsatt område. Enligt förvaltning och politiker i Gårdsten var en 

central komponent i denna framgång att kommunen under förbättringstiden var 

huvudman för deras köpcentrum. Har ansvariga politiker och tjänstemän spårbart tagit 
del av Gårdstens erfarenheter? Utifrån de erfarenheter som dragits i Gårdsten är det 
viktigt att i ett liknande beslutsunderlag inkludera en riskbedömning av om vilka 
konsekvenser en försäljning till en strikt kommersiell aktör kan få för 

områdesutvecklingen när inte idékoncepttävlingen längre är aktuell. Kommunstyrelsen 
har inte fått ta del av en sådan riskbedömning. 
Jag var tidigare kritisk mot den så kallade idékonceptstävlingen som också 

misslyckades. Det är bra att kommunkoncernen tills vidare behåller 

bostadsfastigheterna och själva genomför nödvändiga restaureringar samt 

hyreshöjningar innan en eventuell utförsäljning. Sannolikheten är hög att beslutet att 
inte i dagsläget sälja bostadsfastigheterna är resultat av S, MP och Ls lokala 
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regeringssamarbete med Vänsterpartiet. Om bostadsbeståndet i kommunal regi får den 
upprustning som god fastighetsförvaltning kräver leder det till att en framtida 
utförsäljning av delar av bostadsbeståndet kan ske till ett bättre pris. Vad gäller 

budprocessen för nytt avgränsat anbudsförfarande av Gottsunda centrum utgår jag ifrån 
att det genomförs öppet i konkurrens. 
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§ 233  

Svar på motion om räddningsaktion för 
Tämnaren från Jonas Segersam (KD) 

KSN-2019-02816 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att uppdra till kommunledningskontoret att initiera en dialog om Tämnarens 

framtid mellan de tre kommunerna och intressentrepresentanterna som 
angränsar Tämnaren, samt 

2. att resultatet av sådan dialog återrapporteras senast juni 2022. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

3. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Jonas Segersam (KD) föreslår i en motion väckt 16 september 2019 att 

kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta initiativ till en 
räddningsaktion för sjön Tämnaren. Målet bör vara att höja vattennivån och säkra 

sjöns framtida överlevnad. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 22 juni 2021 § 236  

• Tjänsteskrivelse daterad 3 maj 2021 

• Bilaga 1, Motion om räddningsaktion för Tämnaren från Jonas Segersam (KD) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från kommunfullmäktige 24 februari 2020 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till motionen. 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Jonas Segersams (KD) yrkande om 
bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Det bästa för Tämnarens framtid hade naturligtvis varit att bifalla motionen. Vi har dock 
ändå kommit ett steg fram genom de beslutade dialogerna med kringliggande 

kommuner och andra intressenter vilket förhoppningsvis kan utmynna i ytterligare 
åtgärder. 
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§ 234  

Svar på motion om att ansöka om att bli 
pilotkommun för Tryggare Sveriges BoTryggt 
2030 från Therez Almerfors (M) 

KSN-2019-03363 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Therez Almerfors (M) föreslår i en motion väckt 5 november 2019 att Uppsala kommun 

ansöker om att Gottsundaområdet ska bli pilotprojekt för stiftelsen Tryggare Sveriges 
utveckling av BoTryggt 2030. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 16 augusti 2021 § 249  

• Tjänsteskrivelse daterad 1 juli 2021 

• Bilaga 1, Motion om att ansöka om att bli pilotkommun för Tryggare Sveriges 

BoTryggt 2030 från Therez Almerfors (M) 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till 
motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Therez Almerfors (M) med fleras 

yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag 
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Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M) och Jonas 
Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez Almerfors (M) med 
fleras yrkande. 
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§ 235  

Svar på motion om genomfartstrafik på 
Kungsgatan från Tobias Smedberg (V) och 
Anette Fischer (V) 

KSN-2020-00477 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

Sammanfattning 

Tobias Smedberg (V) och Anette Fischer (V) har i en motion väckt vid 

kommunfullmäktiges sammanträde den 27 januari 2020 föreslagit att Kungsgatan görs 
fri från genomfartstrafik i syfte att förbättra luftkvaliteten.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 22 juni 2021 § 237 

• Tjänsteskrivelse daterad 14 maj 2021 

• Bilaga 1, motion om genomfartstrafik på Kungsgatan från Tobias Smedberg (V) 

och Anette Fischer (V) 

• Bilaga 2, protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M), Jonas Segersam (KD), Stefan Hanna (-), Simon Alm (-) och Therez 
Almerfors (M) yrkar avslag till motionen. 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Fredrik Ahlstedt (M) med fleras yrkande 

om avslag till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets 
förslag. 
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Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M) och Jonas 
Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedt (M) med 
fleras yrkande. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 

Förslaget är både cityfientligt samt näringslivsfientligt. Uppsala kommun behöver 
kraftigt stärka citys attraktion och inte fortsätta att på olika sätt försvaga citys attraktion. 
Bilen fyller viktiga funktioner för många invånare och för företagare som är beroende av 
att ta sig till och från olika engagemang och uppdrag där kollektivtrafiken både av 

funktionsskäl och av tidsskäl inte är ett alternativ. En liknande avstängning skulle 

dessutom innebära att andra centrala vägsträckor, som redan vid flera dygnstidpunkter 

är fulla, blir ännu mer belastade och därför förvärrar dessa sträckors luftkvalitet och 
framkomlighet. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
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§ 236  

Svar på motion om kommunalisering av 
samhällsbetalda transporter från Tobias 
Smedberg (V) 

KSN-2020-00489 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen.  

Sammanfattning 

Tobias Smedberg (V) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 

den 27 januari 2020 att kommunstyrelsen ges i uppdrag att i samråd med berörda 
förvaltningar och nämnder ta fram ett förslag på hur merparten av de samhällsbetalda 

transporterna kan kommunaliseras vid nästa möjlighet att avsluta befintligt avtal.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 22 juni 2021 § 238  

• Tjänsteskrivelse daterad 20 maj 2021 

• Bilaga 1, Motion om kommunalisering av samhällsbetalda transporter  

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 

Yrkanden 

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen. 

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Tobias Smedbergs (V) yrkande om 
bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Reservation 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Tobias Smedbergs (V) yrkande. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 

Ett tydligt exempel på ett kostnadsdrivande förslag som kraftigt missgynnar 
skattebetalarna i Uppsala kommun. 
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§ 237  

Svar på motioner om smartare upphandling av 
hemtjänst från Stefan Hanna (-) 

KSN-2020-00495 

KSN-2020-02121 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionerna. 

Sammanfattning 

Stefan Hanna (-) föreslår i en motion väckt 27 januari 2020 att starta ett 
upphandlingsprojekt kopplat till hemtjänsten där många av dagens leverantörer av 

hemtjänst bjuds in att delta i arbetet. 

Stefan Hanna (-) föreslår i en motion väckt 25 maj 2020 att starta ett 
upphandlingsprojekt kopplat till hemtjänsten där dagens leverantörer av hemtjänst 

bjuds in att delta i arbetet att utforma ett bättre fungerande upphandlingsunderlag. 

Då motionerna behandlar samma ämne hanteras de i samma ärende. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 augusti 2021 § 261 

• Tjänsteskrivelse daterad 23 juni 2021 

• Bilaga 1, Motion om smartare upphandling av hemtjänst av Stefan Hanna (-) 
20200127 

• Bilaga 2, Motion om smartare upphandling av hemtjänst av Stefan Hanna (-) 

20200525 

• Bilaga 3, Protokollsutdrag från äldrenämndens sammanträde 10 juni 2021 

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M), Jonas Segersam (KD) och Stefan Hanna (-) yrkar bifall till 
motionen. 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Fredrik Ahlstedt (M) med fleras yrkande 
om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets 
förslag. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M) och Jonas 
Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedt (M) med 

fleras yrkande. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 
Det är tyvärr inte förvånande att den vänsterstödda minoriteten avslår motionen då 

Uppsalas näringsliv löpande kraftfullt uttrycker sitt missnöje över kommunens 
näringslivsrelationer. Motionens intention är att föra en professionell dialog med 

kommunens leverantörer av hemtjänst kopplat till hemtjänsten på landsbygden som 
brottas med svårigheter för samtliga leverantörer. Precis som motionen anger skulle ett 

eventuellt scenario med ”att dela Uppsala i 4-6 ”tårtbitar” där delar av staden ingår med 
övriga delar av kommunen eventuellt kunna bidra till bättre förutsättningar för samtliga 

berörda parter. I mina regelbundna samtal med olika leverantörer av dessa tjänster 
framförs att en liknande framtida upphandling kraftigt kan minska hemtjänstens 

negativa klimatpåverkan och samtidigt göra hemtjänstverksamheterna mer effektiva. 

Särskilt yttrande 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 

Centerpartiet anser att det är angeläget med ett upphandlingssystem av hemtjänst som 

möjliggör en hållbar ekonomi och hållbara resor för såväl Uppsala kommun som för 
externa utförare. Därför förordade vi att motionen skulle bifallas. 
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§ 238  

Svar på motion om vårdhundar från Diana 
Zadius (C) med flera 

KSN-2020-00807 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Diana Zadius, Rigmor Stenmark och Olle Romlin (alla C) föreslår i en motion väckt den 

24 februari 2020 att   

• ge omsorgsnämnden, socialnämnden, utbildningsnämnden och 
äldrenämnden i uppdrag att återkomma till kommunfullmäktige med en 

redogörelse för på vilket sätt de kan utveckla och effektivisera sin verksamhet 
med hjälp av vårdhundar. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 augusti 2021 § 262 

• Tjänsteskrivelse daterad 23 juni 2021 

• Bilaga 1, Motion om vårdhundar från Diana Zadius, Rigmor Stenmark och Olle 

Romlin (alla C) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från äldrenämndens sammanträde 10 juni 2021 

• Bilaga 3, Protokollsutdrag från omsorgsnämndens sammanträde 22 juni 2021 

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 
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Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M) och Jonas 
Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedt (M) med 
fleras yrkande. 

Särskilt yttrande 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 
Både erfarenheter från omsorgsprofessionen och vetenskapliga studier visar att 

vårdhundar är ett värdefullt komplement till traditionell vård och omsorg. Bruket av 
vårdhundar stärker såväl det fysiska som det psykiska välmåendet hos exempelvis äldre 

och funktionsnedsatta. Centerpartiet vill därför att Uppsala kommuns ska sträva efter att 
utveckla och effektivisera sina vård- och omsorgsverksamheter med hjälp av vårdhundar 

och förordade att motionen skulle bifallas. 
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§ 239  

Svar på motion om insatser till utsatta EU-
medborgare och papperslösa med anledning 
av coronaviruset från Lovisa Johansson (FI) 
med flera 

KSN-2020-02117 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en 

motion väckt 25 maj  

• att socialnämnden får i uppdrag att utöka stödet till de ideella organisationer 
som redan idag arbetar med insatser riktade till utsatta EU-medborgare och 

papperslösa, 

• att socialnämndens ekonomiska ram utökas för att öka stödet till utsatta EU-
medborgare och papperslösa, via civilsamhälle och egna åtgärder, 

• att utreda nivån på de ekonomiska resurser som behöver avsättas till 

ändamålet, samt 

• att kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast 

i samband med bokslutet. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 22 juni 2021 § 239 

• Tjänsteskrivelse daterad 14 juni 2021 

• Bilaga 1, Motion om insatser till utsatta EU-medborgare och papperslösa med 

anledning av coronaviruset från Lovisa Johansson (FI) med flera 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämnden 27 maj 2021 
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Yrkanden 

Stefan Hanna (-) och Simon Alm (-) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 

Särskilda yttranden 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande: 
Det är beklagligt att det politiska minoritetsstyret inte har kunnat leverera ett 
beslutsförslag på denna motion snabbare. Skyndsam hantering av motionen borde 
prioriterats i och med att den rör frågor kring pandemin och därmed rör frågor av akut 

karaktär. 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 

Behjärtansvärda önskemål men det är inte ekonomiskt hållbart att Uppsala kommun 
avsätter resurser för liknande insatser när vi har mycket omfattande brister inom skola, 

vård och omsorg till Uppsalaborna. 
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§ 240  

Svar på motion om våld i nära relationer under 
coronapandemin från Stina Jansson (FI) med 
flera 

KSN-2020-02126 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en 

motion väckt 25 maj 2020 

• att kommunstyrelsen avsätter resurser för att stärka arbetet mot våld i nära 

relationer, 

• att uppdra till kommunstyrelsen att utreda nivån på de ekonomiska resurser 
som behöver avsättas till ändamålet, samt 

• att kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast 
i samband med bokslutet. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 augusti 2021 § 263 

• Tjänsteskrivelse daterad 10 augusti 2021 

• Bilaga 1, Motion om våld i nära relationer under coronapandemin från Stina 
Jansson (FI) med flera 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämnden 23 juni 2021 

Beslutsgång 

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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Särskilt yttrande 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande: 
Det är beklagligt att det politiska minoritetsstyret inte har kunnat leverera ett 
beslutsförslag på denna motion snabbare. Skyndsam hantering av motionen borde 

prioriterats i och med att den rör frågor kring pandemin och därmed rör frågor av akut 

karaktär. 
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§ 241  

Svar på motion om fruktträd på kommunens 
mark från Therez Almerfors (M) 

KSN-2020-03700 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen. 

Sammanfattning 

Therez Almerfors (M) föreslår i en motion väckt 14 december 2020 att 

stadsbyggnadsförvaltningen får i uppdrag att sammanställa de fruktträd som finns på 

kommunens mark och markera ut dessa på en karta som sedan görs lättillgänglig för 
kommuninvånarna. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 augusti 2021 § 264 

• Tjänsteskrivelse daterad 11 augusti 2021 

• Bilaga 1, Motion om fruktträd på kommunens mark från Therez Almerfors (M) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 22 juni 2021 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till 
motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Therez Almerfors (M) med fleras 
yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 

arbetsutskottets förslag. 
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Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M) och Jonas 
Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez Almerfors (M) med 
fleras yrkande. 
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§ 242  

Svar på motion om kostnadsfritt fika från 
Therese Rhann (-) 

KSN-2021-00761 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Therese Rhann (-) föreslår i en motion väckt 1 mars 2021  

• att kommunfullmäktige ska besluta att fika ska vara kostnadsfritt för brukare 

på daglig verksamhet, samt 

• att kostnadsfritt fika för brukare ska vara ett krav för privata utförare vid 
upphandlingar av daglig verksamhet. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 augusti 2021 § 265 

• Tjänsteskrivelse daterad 10 augusti 2021 

• Bilaga 1, Motion om kostnadsfritt fika från Therese Rhann (-) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från omsorgsnämnden 22 juni 2021 

Yrkanden 

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen. 

Fredrik Ahlstedt (M) yrkar avslag till motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Tobias Smedbergs (V) yrkande om 

bifall till motionen och mot Fredrik Ahlstedts (M) yrkande om avslag till motionen och 

finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Christopher Lagerqvist (M) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande. 
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§ 243  

Svar på motion om att stoppa samtliga 
ekonomiska stöd till Ungdomens hus från 
Alexander von Uckermann (SD) och Simon O. 
Pettersson (SD) 

KSN-2021-01292 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Alexander von Uckermann (SD) och Simon O. Pettersson (SD) föreslår i en motion väckt 

26 april 2021 att Uppsala kommun stoppar samtliga ekonomiska stöd till Ungdomens 
hus. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 22 juni 2021 § 240 

• Tjänsteskrivelse daterad 14 juni 2021 

• Bilaga 1, Motion om att stoppa samtliga ekonomiska stöd till Ungdomens hus 

från Alexander von Uckermann (SD) och Simon O. Pettersson (SD) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från kulturnämnden 27 maj 2021 

Yrkande 

Simon Alm (-) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Simon Alms (-) yrkande om bifall till 
motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Reservationer 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
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§ 244  

Delegationsbeslut 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckning över delegationsbeslut för perioden 10 juni till 18 augusti 

2021 till protokollet. 
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§ 245 

Anmälningsärenden 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att med godkännande lägga förteckning över anmälningsärenden perioden 10 

juni till 18 augusti 2021 till protokollet, samt 

2. att överlämna inkomna nämndinitiativ till kommunledningskontoret för 
beredning. 

Sammanfattning 

Till dagens sammanträde har två initiativ lämnats in av en ledamot i kommunstyrelsen: 

• Initiativ om mycket känsliga uppsägningar av hyresavtal från Stefan Hanna (-), 

KSN-2021-02302 

• Initiativ om tystnadskultur inom kommunens organisation som hämmar 

arbetet mot kriminella med mera från Stefan Hanna (-), KSN-2021-02303 
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§ 246 

Informationsärenden 
 

Inkomma yttrande över fördjupad översiktsplan för Sydöstra stadsdelarna 

Ärendet utgår på grund av tidsbrist. 

Statusuppdatering om bildandet av Uppsala kommun Arenor och Fastigheter AB 

Ärendet utgår på grund av tidsbrist. 

Statusuppdatering om Covid-19 

Föredragande: Hannes Vidmark, senior adviser. Anders Fridborg, säkerhetschef. 


